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H²d, ami ºsszekºtéa Hársalkodó margójára 

Minden tavasz az újrakezdés, az átalakulás ígéretét hozza magával, és egyben a forradalmak 

idŖszaka is. 1989 tavasza, ha forradalmat nem is, de jelentŖs emblematikus esem®nyek sor§t hozta a 

magyar történelemben.  

A vasfüggöny lebontása, a berlini fal leoml§sa, a vars·i szerzŖd®s titkos z§rad®k§nak kiiktat§sa, 

Nagy Imre ®s m§rt²r t§rsainak ¼jratemet®se, de tal§n az a tºrt®nelmi pillanat is, hogy elsŖ ²zben j§rt 

hivatalban l®vŖ amerikai elnºk, jelesen George H.W.Bush magyar fºldºn, és mondott beszédet a 

Kossuth t®ren. E tºrt®nelmi ®vben szinte minden napra jutott valami rendk²v¿li, valami, a k®sŖbbi 

®let¿nket jelentŖsen meghat§roz· esem®ny. 

Ilyen történelmi pillanat volt, hogy március 14-®n megjelent a H§rsalkod· foly·irat elsŖ 

lapszáma. Hogy túlzás lenne történelmi pillanatnak nevezni? Mai szemmel és értelemmel biztosan. De 

akkor és ott nagy tettnek véltük. Szakkollégiumunk alapítása óta majd négy év telt el ekkor. A 

tºrt®nelmi v§ltoz§sok §tfolytak rajtunk, mindenkit meg®rintett, nem lehetett kit®rni elŖle. Nem tudtuk, 

mi lesz holnap, de mindenki tenni akart. Mindenkinek volt véleménye, hozzá akart szólni a dolgokhoz.  

Az újság megjelenését sok- sok egy¿tt gondolkod§s, vita elŖzte meg: Kell e nek¿nk, egy 56 fŖs 

közösségnek egy önálló kiadvány, ®s mi elŖny¿nk sz§rmazhat belŖle? Egy ilyen mikroközösségben mi 

az a h²r, mely nem tal§l spont§n utat mag§nak ®s nem Ăterjedò korl§tlanul az egy¿ttlak·k kºzºtt? 

Ma ezek a k®rd®sek, ak§r na²vnak is tŤnhetnek, hiszen a gyorsan fejlŖdŖ mobil, digit§lis ®s 

virtuális világban másodpercek sem kellenek, és mindent láthatunk, hallhatunk és olvashatunk. 

Megoszthatjuk a gondolatainkat, v®lem®nyt cser®lhet¿nk. De 34 ®vvel ezelŖtt ezek a lehetŖs®gek m®g 

csak elképzelés szintjén sem álltak rendelkezésre. Maradt a jó bevált faliújság és a sok találkozás, 

személyes együttlét, ahol az információk szabadon áramolhattak. 
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M®gis, tºbben ¼gy gondoltuk, nem §rtana egy rendszeresen megjelenŖ kiadv§ny, ami nemcsak 

a hírek átadásáról szólna, hanem egyben egy olyan történetarchívum, mely hŤen rºgz²ten® a 

közösségünk útját, tevékenységét, sikereit és ballépéseit. A megszokott formulámmal élve a történelem 

folyamatába ágyazva mutatná be, kik vagyunk, mit akarunk és hol tartunk ebben a gyorsan változó 

világban. Emellett lehetŖs®get szerett¿nk volna adni olyan gondolatok megjelenésének is, melyek a 

mindennapi beszélgetés során nem vagy kevesebbekhez juthattak el. 

A döntésünket, miszerint szükségünk van egy írott kiadványra, egyhangúlag mindenki lelkesen 

támogatta. A támogató vélemények summázat§t az ¼js§g elsŖ fŖszerkesztŖj®nek gondolatai foglalt§k 

össze. Ăĉrni nem tºbb, hanem m§s, mint besz®lni. A nyelvbŖl gondosan v§logatva, felelŖss®ggel, 

maradand·an adni egy darabot magunkb·l, §tl®pve idŖ ®s t®r korl§tait. Megºrºk²teni m§soknak ®s saj§t 

magunknak tudatunk egy pillanatnyi állapotát. Egy leírt gondolat, vers, kritika, vicc vagy rajz utólag is 

szembes²t. Buzd²t ºnkontrollra, a tov§bbl®p®sre, lelkes²t vagy ®ppen figyelmeztet.òMinden útnak 

értelme van, de ezt csak az utolsó pillanatban értjük meg. Ilyen út volt a Hársalkodó létrehozása és 

fenntart§sa. Egy nagy v§llalkoz§s. H²d a m¼lt ®s jºvŖ kºzºtt. Nem hŖstett, hanem t¿relemj§t®k. 

És mi Újság ma? Szüksége van a közösségnek az út folytatására? Kézbe vesszük és elolvassuk 

a megjelenŖ sz§mokat? Az akkor megfogalmazott c®lok v§llalhat·ak ®s kºvethetŖk? A k®rd®seket fel 

kell tennünk magunknak és mindannyiunknak: mi egy szakkollégiumi újság feladata, célja, mi adja ma 

a l®tjogosults§g§t vagy ®ppen Ămilyennek kellene lennieò. FŖleg 34 ®v t§vlat§b·l. Ezzel tartozunk az 

alapítóknak és önmagunknak is.  

Miért van szükség a Hársalkodóra (szerintem)? Mert muszáj írni. Az írás nem más, mint egy 

tükör, melyben ott van az adott kor a szakkollégiumi sorsokban, az egyéniségekben, szituációkban, 

döntésekben, az útkeres®sben, a rem®nys®gben ®s a c®lokban. MielŖtt ²rna valaki, gondolkodnia kell. 

Írás közben a gondolatoknak sorokba kell igazodniuk, mivel leíratlanul és magukra hagyottan a 

gondolatok csak körbejárnak.  

De a leírt sorok nemcsak a gondolatokat rendezik sorba, hanem e gondolatokat egyúttal a 

befogadó felé irányítják. A végpontról kifutnak az olvasó irányába. Az írás indítéka nem csupán az, 

hogy gondolatainkat eligazítsuk, hanem az is, hogy e gondolatokat máshoz továbbítsuk. Valamely 

iromány csak akkor éri el rejtett célját, ha valaki mást érint. Az írás tehát nemcsak gondolati, befelé 

fordul· gesztus, hanem kifejezŖ, kifel® ir§nyul· gesztus is. Aki ²r, saj§t bensŖj®be hatol, ugyanakkor 

kifelé is hat a társaira.  

Miért muszáj írni? Mert a ti nemzedéketek, ha nem is ugyanolyan, de hasonlóan viharos 

történelmi korban éli mindennapjait, mint az alapító szakkollégistáink. Más gondok, más problémák, 

de a pillanat történelmi. Ma sem tudjuk mit hoz a holnap és ez sokakat félelemmel, másokat 

reménységgel tölt el. A k®rd®sek ugyanazok, mint 34 ®vvel ezelŖtt. Tal§n a megold§sok is hasonlóak 

lehetnek. Írni kell. 

Mi magunk vagyunk a h²d. Minden nemzed®k h²d a m¼lt ®s jºvŖ kºzºtt. Mindazt a tud§st, 

®rt®ket, amit felhalmoztunk, tov§bb kell adni, hogy az ut§nunk jºvŖ nemzedékek gyarapíthassák. 

Hiszen mindennek, ami vagyunk, akkor van igazán értéke, ha van értelme a múltunknak, van értelme a 

jºvŖnknek, van ®rtelme az egyén és a közösség életének. 

Dr. Godó Ferenc, 2023. április
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KV -zás a klubban 
 

 A vártnál kisebb ®rdeklŖd®s --  alig több mint tíz emberé ï mellett kezdŖdºtt a diskurzus a 

kollégiumunk SZMSZ-tervezet®rŖl. Az ºsszejºvetel nem volt igaz§n DB-¿l®snek nevezhetŖ, mind 

ºsszet®tel®ben, mind szellem®ben az elk®pzelt KibŖv²tett V§lasztm§ny hangulat§t idézte meg. Hamar 

kiderült, hogy kidolgozott elképzeléssel egyedül Szabó Gábor rendelkezik, így alternatívák 

elŖterjeszt®se helyett a Forum Comitiorumb·l m§r ismert anyag megbesz®l®s®rŖl lehetett sz·. Ennek 

fogadtatása pedig ï nos, kis eufémizmussal ï kezdetben nem volt egy®rtelmŤ, tºbben kifog§soltuk a 

sokf®le bizotts§got, ellenŖrzŖ, fegyelmi test¿letet, melyek rossz esetben az elidegened®s, 

bizalmatlanság melegágyai lehetnek, s elénk vetítenek egy képet az egymás árgus szemekkel való 

figyelése orwelli világából. Felmerült, hogy egy kislétszámú közösségnek vajon feltétel nélkül 

másolnia kell-e a nagy t§rsadalmak mŤkºd®s®t biztos²t· mechanizmusokat? 

 A közel négyórás eszmecsere során aztán egészében és pontról pontra is tisztáztuk vitás 

kérdéseinket. A jó hangulatban v®get ®rt gyŤl®s ut§n elmondhattuk, hogy alkot· vita zajlott, 

számunkra világosabb lett a rendszer fel®p²t®se ®s mŤkºd®se, az alkot· pedig egy csiszoltabb, 

r®szleteiben ®s tejless®g®ben is ®rthetŖbb koncepci·t vihet a kºzgyŤl®s el®. A jelenl®vŖk egyetértettek 

abban, hogy a változtatás igénye megérdemli a tervezet kipróbálását, így ï kis rosszmájúsággal: jobb 

híján ï elfogad§sra javasolj§k a koll®giumnak, legyen pr·b§ja a gyakorlat. Az elŖterjeszt®sre ®s a 

döntésre az április 13-ára összehívott közgyŤl®sen ker¿l sor.  

Vass Zoltán, 1989. március 

Hippokratesz és az Alkotmány, azaz: Orvos vagy alkalmazott 

 ó£n, é becs¿letemre esk¿szºm, hogy a Magyar Népköztársaság alkotmányához és a dolgozó 

n®phez mindenkor hŤ leszekéô ĉgy kezdŖdik az esk¿nk, melyrŖl egyszer, harmadévben, etikából 

vitatkozhatunk, és amelyet hatodév végén elmondunk. 

 A kérdés csupán annyi, hogy több-e az orvos mint egy, az orvosi tudományokból többé-

kevésbé kiokosított szakmunkás, állami alkalmazott, avagy sem. Ha nem, akkor a vitát el sem 

®rdemes ind²tani, ®s s¿rgŖs feladatunk hogy komolyan be®p²ts¿k gondolkod§sunkba a tŖlünk 

államilag elvárt követelményeket. 

 Talán van létjogosultsága a másik véleménynek is. Az orvos az az ember, aki szakmája 

megismerése után minden erejével az élet szolgálatára törekszik, nem nézve a beteg társadalmi, 

nemzetiségi, vallási hovatartozását, ®s biztos²tja a lehetŖ legteljesebb diszkr®ci·t, titoktart§st. 

 Úgy érzem, az Ŗsi, hyppokrat®szi esk¿ gondolatai mélt·bbak az interioriz§ci·ra/belsŖ 

törvényre/. Természetes, hogy a totális államok nem engedhetik meg polgáraiknak a lelkiismeret 

ilyenfajta ñluxus§tò. K®ts®gtelen, hogy a jelenleg ®rv®nyben levŖ esk¿ is tartalmazza ezen gondolatok 

j· r®sz®t. Csakh§t az elejeé Vagyunk p§ran, akik t¼l esetlegesnek, ®s megváltoztathatónak tartjuk 

mind az orsz§g nev®t, mind az alkotm§ny§t. SŖt: §llamform§j§t, hatalmi strukt¼r§j§t. £s nem 

óhajtanánk orvosi ténykedésünk alapvetését ezen változásokhoz igazítani. Természetes, hogy lesznek 

mindig orvosra, egészségügyre vonatkozó törvények, melyek mint állampolgárt, engem is köteleznek. 

Ha azonban azokat a BETEG ®rdek®ben §th§gni k®nyszer¿lºm, akkor tºrv®nyszegŖ vagyok, mely®rt 

teljesen jogszerŤen el²t®lhetnek, ha kider¿l. A jelen szºveg szerint azonban esk¿szegŖ is vagyok. 

 No persze, lehet erre azt mondani, hogy túlságosan komolyan veszem. Hiszen egészen a 

kºzelm¼ltig n§lunk v®gzŖ k¿lfºldi di§kok is ezt az esk¿t mondt§k el. Semmi bajuk nem lett tŖle. No 

és azon magyar hallgatóknak sem, akik esetleg nem tartották túl erkölcsösnek az elsŖ mondatot. 

Lettek közöttük jó orvosok, lettek jó káderek és persze rosszak is. 

 Csakhát miért kell puszta formasággá süllyeszteni egy olyan dolgot, ami évszázadokig az 

orvosi hivat§s alapkºve volt? Mi®rt nem el®g ój·ô nekünk az a nemzetközi esküszöveg, melyet 1948-

ban egy nemzetközi orvoskongresszusokn elfogadtak, és Ausztriának, Franciaországnak azóta 

megfelel? (Szövege megtalálható Szilárd J.: Orvosi ïetika; jegyzet 29. o.) 

 Tal§n ®rdemes errŖl ï is ï vitatkozni, és konszenzus esetén a megváltoztatás irányába 

kísérletet tenni. 

Léránt Anna, 1989. március 
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Csontkovács Ausztráliából 

 V®letlenszerŤen toppantunk be az elsŖ emeleti t§rsalg·ba, ahol furcsa k®p fogadott: egy 

sz®ken ¿lŖ fiatalasszony gerincét nyomogatta néhány lelkes polgártárs. £rdeklŖdve §lltuk Ŗket kºrbe ï 

hátha mi is hozzáférünk -, de lassan kider¿lt, mirŖl is van sz·. Egy magyar rokonokkal rendelkezŖ 

ausztr§l csontkov§cs tart oktat§st ®rdeklŖdŖknek. Mivel az ottlevŖk egym§s fel®p²t®s®t j·l ismert®k, 

mi vállaltuk a kísérleti nyúl szerepét. 

 A gerinc alakját, egyes részeinek funkcióját vizsgálták a csontkovács segítségével. Persze ne 

sz§lfa termetŤ, ºblºs hang¼ embert k®pzeljetek el, hanem szimpatikus, filigr§n, de rendk²v¿l 

energikus valakit. Megemlítettük, hogy mi is szívesen elsaj§t²tan§nk n®h§ny mŤfog§st, s ebbŖl 

mindjárt megállapodás is lett. Kéthónapos oktatást tartana, hetente két alkalommal (további részletek 

Dr. Sebestyén Tamásnál, Hermann Robinál vagy nálam).  

 Akkor éreztem, hogy magamévá kell tennem ezt a tudásanyagot, amikor nevelŖtan§runkon 

megmutatta a farokcsont tapint§s§t. A t®ved®sek elker¿l®se v®gett az os coccygisrŖl van sz·. A 

továbbiakban a társalgó csoportszexnek otthont adó kéjlakká alakult, hisz mindenhol ï asztalon, 

széken, földön ï egym§st gyºmºszºlŖ párok alakultak. Sok érdekeset derítettünk ki egymásról: van, 

akinek nincs is gerunce, találtunk sacroiliacalis ízületi subluxatiót, lumbalis gerincmerevséget. (Nevek 

említését az orvosi titoktartás tiltja). 

 Legközeletbb csütörtökön ½ 6-kor találkozunk (sajnos ütközik egyéb programokkal, s 

folytatjuk a tudományos tapogatózást. 

Borsodi Imre, 1989. április 

Kedves Koleszos! 

Drága Koleszos! 

 

Szeretn®m megkºszºnni, hogy lejºtt®l erre az ñĐjonc visszav§gò c²mŤ bulira. M§sodszor 

köszönöm, hogy a kollégium hagyományaihoz híven NEM voltál PONTOS (u. i. még nem voltak 

készek a palacsinták). Ennyit elöljáróban. 

 Az est l®nyeg®t illetŖen arra voltam k²v§ncsi, hogy mennyire beleval·k a H§rsf§sok. ¥r¿lºk, 

hogy nem kellett csalódnom. Az általam kiválasztott játékosok segítségével sikerült a közönséget 

jókedvre hangolni. Ez odáig fajult, hogy a közös feladatnál mindenki megpróbált maximumot 

nyújtani. Így a fiúk alsónadrágbemutatót tartottak (playboy gatyótól a fehérig), a lányok közül 

pedigé pedig k§r, hogy nem maradhattunk kettesben. Jó volt nézni, hogy milyen családiasak a 

koleszosok. A vet®lkedŖ kicsit hosszabbra ny¼lott, mint terveztem, ²gy kiss® elf§radtunk ut§na a 

t§nchoz, (nem baj, jºvŖ h®ten indul a t§ncsuli, mindenki megtanulhat) no meg m§snap demó volt.  

 Végül szeretnék köszönetet írni mindazoknak, akik segítettek az est szervezésében. 

 

Kiváló 10telettel: 

Pallós Henrik, 1990. október 
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A teremtés 10 éve 
 

£s nagy sºt®ts®g vala a SOTE nevŤ bolyg·n, kusza kis §llatok cs¼szk§ltak, szaladg§ltak ®s futkostak 

számolatlanul amikor is a bolygó ura megelégelé ezt és így szóla: 

-Rendet kell már itt tennem!! 

Fogta h§t a bolyg· ºsszes §llat§t ®s §llatfajt§t, ºsszegyŤjtºtte Ŗket ®s ekképp szóla hozzájuk: 

-Példát kell, hogy alkossak nektek, akit követni tudtok mindenben, és aki különb lesz az állatvilág 

ºsszes fajt§j§n§lé 

És kezdetét vette a teremtés. 

Így szólt az Úr az 1. Évben: legyen teremtményem alkalmazkodóképes, mint a háromszarvú 

kaméleon/Chamaeleo Jacksonii/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 2. évben: 

 

A teremtmény legyen szép, mint a paradicsomlepke/Ornithoptera Paradisea/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 3. évben: 

 

Legyen okos, mint a palackorrú delfin/Tursiops Truncatus/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 4. évben: 

 

Legyen ravasz, mint a róka/Vulpes Vulpes/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 5. évben: 

 

Legyen szorgalmas, mint a házi méh/Apis Mellifera/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó és így szólt a 6. évben: 

 

Legyen erŖs, mint a tigris/Panthera Tigris/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 7. évben: 

 

Legyen kitartó, mint egy kétpúpú teve/Camelus Bactrianus/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 8. évben: 

 

Legyen szerény, mint a vadgerle/Streptopelia Turtur/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 9. évben: 

 

Legyen ügyes, mint az északi oroszlánfóka/Eumethopias Jubatus/ 

És látta az Úr, hogy ez így jó, és így szólt a 10. évben:  

Legyen szaporodóképes, mint a HIV-E típus/Human Immunodeficiency Virus/ 

 

És befejezŖdºtt a teremt®s 10 ®ve. 

Létrejött 

HOMO AUSTRALOPITECUS HÁRSFAENSIS 

 

És így szólt az Úr: 

Ideküldöm helytartóm, Godó(t), akire különben amúgy hiába várnátok, mert nem jön, hogy 

uralkodjék felettetek. 

Ek®pp a kis H. A H§rsfaensis egyedfejlŖd®se megindult, bár a teremtmények nem tökéletesek, de még 

folyamatos evolúción mennek keresztül. 

 

Sir Pallós Hársfaensis, 1990. december 
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Ajtófecnik  
 

R®g·ta van egy fura szok§som. Amikor keresek valakit a szob§j§ban ®s az illetŖ nincs ott, akkor 

elolvasom a szobaajtaján l®vŖ ¿zenetet arr·l, hogy ®ppen hol tal§lom. ĉme egy csokorra val·: 

 

I.blokk 

Soli: A piros pöttyös bögrém mentem 

keresnié 

Dalma:Elmigrálódok 1:15 arányban. 

Cucu: Ne zavarj. A rendet keresem a 

szobámban. 

András: Cucut keresem a szobámban. 

 

II.blokk 

Krisztián: A testem építem. 

T. Tamás: WC-n vagyok. 

W. Kornél: Füldugót mentem venni. 

GergŖ: ElŖad§son vagyok. 

 /valaki aláírta:HÜJE/ 

 

XI.blokk 

Orsi: SeprŤny®lre ¿ltem. 

Emese: Aero-BIKÁZNI mentem. 

Panka: Hangomat csiszolom. 

Tótági: Titrálok./valaki aláírta?KIT?/ 

 

XII.blokk 

C. Móni: Nem tudom, hol vagyok. 

Amarill§cska: A teknŖckºdºm. 

T. Tam§s: DB gyŤl®st tartok. 

T.-né: Pizzát sütök 

 

XIII.blokk  

Dóra: A hajam növesztem. 

Z. Móni: Elmentem vas(s)t kovácsolni. 

Évike: A tejúton jósolok vagy az OTP-nél 

vagyok. 

W. Móni: Kornélnál keress. 

/valaki odaírta:MELYIKNÉL?/ 

 

XIV.blokk 

Gyuri: Kerülök egyet Claudiával. 

Pogesz: Pog§nykodoméNe zavarjé 

Ági: Elgóingoltam ticsni Inglist. 

Eszter: Mosolygok. 

 

XV.blokk 

K. Krisztián: Dalmatinert sétáltatok. 

K. Bal§zs: BocséM®g f®l·raé 

L. Zoli: Anatómiát tanítok. 

T. András: Elmentem a Wizzardsba. 

/valaki aláírta: LEGALÁBB JÓ VOLT?/ 

/mégvalaki:HÁNYSZOR??/ 

/mégújabb:EGYEDÜL???.../ 

 

XVI.blokk 

K§lm§n: AknamezŖn j§rok. 

B. G§bor: Hemsa gyŤl®sen vagyok. Vagy 

Emsa ülésen. 

T. Gabi: Fésülködöm. 

Bazsa: Eltévedtem a Hársfa-túrán. 

 

XXI.blokk 

M. Zsuzsa: Az amerikai klubban vagyoké 

esetleg a kínai követségen. 

L. Timi: Szerénkedem. 

M§rtika: Italozomévodk§zom. 

T. Gabi: Fogorvosnál vagyok 

 

XXII.blokk  

Szabolcs: Ki tud többet aludni Ph.D. kurzuson 

veszek részt. 

Ünöke: Kristófozom 

Zitus: Samuel Beckettnél teázom. 

 

XXIII,blokk  

BŖze: Inni vagyok. 

Fedor: BŖz®vel vagyok. 

Báthori: A tanulóban vagyok /anno 1990/ 

Szabi: Banzáion vagyok. 

 

XXV.blokk 

B. Kati: Norblézolok. 

M. Zsuzsa: Szabolcsnál TDK-zom. 

Sz. Emese: Vidám vagyok. 

Rékuci: Focizom a tornateremben vagy a 

tornateremben focizom. 

 

XXVI.blokk  

T. Edina: Úszni vagyok. Vagy TDK-zom. 

Vagy a fotólaborban. 

Bogyó: Prosperóval füstölni mentem. 

H. Kati: Tetemre hívtak 

 

Sir Pallós The Riddler, 1995. december
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Nyári pillanatok  

Ebben az ®vben a kºzºs ny§ri program a BŖze Tomi §ltal szervezett kenut¼ra volt. TiszabecstŖl 

Dombrádig ï 7 nap alatt. 

Az emlékezetes pillanatok a túrától: 

 

Minden várakozással ellentétben nem volt szúnyog, viszont darázsból annál több. Ez vezetett a túra 

legjellemzŖbb esem®nyeihez: a dar§zsbalesetekhez. A legjelentŖsebb Erika akut Down-kórja volt. 

Arra ébredt, hogy a szemzugában megcsípte egy darázs. A sátorajtót feltépve Tomiért kiáltott. Tomi 

és Pogesz ekkor egy kºrnyzŖ fa tetej®n ºlt. A hangoskodsra mindenki ºsszecsŖd¿lt. Erika h§rmas 

kezelést kapott: 1. lokális Fenistil, 2. per os kálcium, 3. i. m. kálcium. A kérdés az volt, ki adja be az 

injekciót. Szerencsére pont volt orvos a közelben. A feladat Ervinre hárult, aki dolga végeztével a 

saj§t kez®be is sikeresen beledºfte a tŤt. Ekkor Gyugyi megsz·lalt: ĂNa, legal§bb kºrbe®rt az AIDS-

em!ò 

A kombinált hármas terápia ellenére estére manifesztálódott egy akut Down-kór. A kialakult oedema 

kellemes mongoloid k¿lsŖt kºlcsºnzºtt Erik§nak. Reggel arra ®bredt, hogy tenyer®n n®gyujjas 

barázda fut.  

Pogesz strandröplabdázás közben meghúzta a vállát, s m²g f§j· testr®sz®t a foly·ban hŤs²tette, egy 

darázs alattomosan megszúrta a fülénél. 

Harcos az elephantiasis klasszikus tünetét, a madura-lábat köszönhette egy morcos darázsnak. 

Pulay Attila 

 

Az utols· nap Pogesz teljesen megszŤnt evezni, de mivel mi is nagyon fáradtak voltunk, evezésre 

b²ztattuk, hogy v®gre min®l hamarabb kikºss¿nk. Pogesz erre nagy tr®f§san Ŗr¿lt iram¼ evez®sbe 

kezdett. Erika azt mondta Ă Na apus, m®g 500 ilyen evezŖcsap§s ®s pihenhetsz.ò Pogesz lassabban, 

nagyon monoton módon, egy elsŖ oszt§lyos st²lus§ban elkezdett 500-ig sz§molni ®s evezni. EzidŖ alatt 

n®h§ny haj·t is elhagytunk. Tºbben ep®s megjegyz®st tettek. P®ld§ul ĂDe j·l elbesz®lgettek!ò Mikor 

letelt az 500 evezŖcsap§s, l®nyegesen lelassultunk. Sorra utol®rtek a leelŖzºtt haj·k. A kºvetkezŖ 

k§rºrvendŖ k®rd®s ez volt: ĂNa mi®rt hagyt§tok abba?ò Mire Pogesz: ĂMi jºn 500 ut§n?ò 

Erika és Tomi 

 

ElsŖ ®jszaka ut§n mindenki kicsit m§snaposan ®bredt. £n keltem elsŖk®nt, ®s az egyik kempingsz®ken 

ücsörögtem. Ekkor ment itatásra Tiszabecs tehéncsordája. Egy szerencsétlen tehén bekeveredett a 

sátraink közé. Hirtelen felnyílt az egyik sátor és Attis dugta ki a fejét az eseményt ekképp kommentálva: 

ĂAztakurva! Egy teh®n. Nem kellett volna ennyit innom.ò 

Tomi 

 

A második éjszaka történt hajnali 3-kor, hogy BŖze Barna a t§bor egyetlen asztal§n§l szerette volna 

kivenni kontaktlencs®j®t. Attis arra k®rte, v§rjon egy kicsit, m²g Ŗ v§g egy szelet kenyeret. A k®s kicsi 

volt, így Attis körbeforgatva a kenyeret igencsak megbirkózott azzal a szelettel. Mintegy 2 perc 

f§raszt§s ut§n Barna idegesen megjegyezte: ĂAttila, ne spir§lba v§gd azt a kenyeret, mert sosem lesz 

v®ge.ò 

Tomi 

 

A t¼ra v®gefel® evezŖcsap§sonk®nt a kºvetkezŖk hangzottak el a kenuban: 

BŖze Tomi: ĂTeljesen elpusztult az ®lŖerŖm. M§r csak 5 ATP-m van. Már csak 4-3-2-1. ADP. AMP. 

Csorg§s.ò 

Gyugyi 

 

A mi hajónk és a Harcosoké is cigiszünetet tartott, a legutolsóként csorogva. Elhatároztuk, hogy most 

m§r azt§n megy¿nk. Elkezdt¿nk h¼zni, ®s 10 m®ter ut§n visszan®zve ennyit hallottunk: ĂB. meg! 

Meg§lltunk! SŖt, visszafel® megy¿nk!ò ï mondta Harcos. 

ĂEz B v§laszò ï szólt az örvény. (igaz-igaz, nincs összefüggés) 

Gyugyi 
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Természetesen nem mindenki vett részt a kenutúrán. Mik történtek még nyáron? 

 

Volt oszt§lyt§rsaimmal GyomaendrŖdºn nyaraltunk egy kis fah§zban, a KŖrºs partj§n. A falu gyalog 

egy órányira volt, így kocsival jártunk át esténként. Egy autóra tízen voltunk + a kutya. Négyen ültek 

bel¿l (+ a kutya), a motorh§ztetŖn ®s a csomagtart·n k®t-k®t ember, ®n pedig egy bar§tommal a tetŖn 

hasaltam. Szerencs®re az ¼t g§ton vezetett, ²gy rendŖr nem j§rt arra. 

Tóth Ági 

 

Sz¿leim lakberendez®si boltj§ban dolgoztam. Ide tºbbnyire id¿lt asztalosok ®s blesŖ®p²t®szek j§rtak, 

akik teljesen kínaiul beszéltek. Annyi haszna volt a dolognak, hogy mostanra már értem a szaknyelvet, 

és képes vagyok összeállítani egy komplett bútort is. 

Horváth Andi 

 

Kishaj· vezetŖi enged®ly gyakorlati vizsg§j§ra k®sz¿lt¿nk a Balatonon. Egy kis Ăkal·zò-zal 

vitorláztunk hármasban, amikor nagy vihar tört ki. Szegény árboc nem bírta sok§ig, ®s kidŖlt. Az elsŖ 

vitorlát fel kellett húzni, hogy megtartsa az árbocot. Így sikerült kievickélnünk. 

Szelke Emese 

 

A Juventus Savariensis Ifj¼s§gi Von·s Kamarazenekarral edzŖt§borban voltam FelsŖmar·con (Vas m.). 

K®t ®vvel ezelŖtt ºten alap²tottuk ezt az iskolai zenekart, ma már sokan vagyunk. Én vagyok a 

koncertmester, hegedŤn j§tszom. 

Schneider Miki 

 

Olaszországban nyaralva egy úton kellett volna átmennem, ám a forgalom túl nagy volt számomra. 

Képtelen voltam az olaszok módszeréhez alkalmazkodni, tudniillik száguldó kocsik áradata elé lépni, 

mondván, hogy úgyis megállank. El is határoztam, hogy egy apácához csatlakozom, aki szintén át akart 

kelni. Mit ad Isten, amikor az apáca az úttestre lépett egyetlen autó sem jött. 

Kálmán 

 

Olaszországban a tenger felé tartottunk egy kis Polskiban, és a térképen kinéztük a legrövidebb utat a 

parthoz. Ez egy egyenes útnak ígérkezett, Ági úgy gondolta, hogy kevés vezetési tapasztalattal is 

megbirkózik vele. Épp csak azt nem vettük észre a térképen, hogy ez az út az Appenninek egy 

szakadékos, szerpentines részén vezet keresztül. 

Ági és Dzsozi 

 

Portug§li§ban voltam 3 h®tig gyakorlaton. Itt k¿lºnºsen megtetszettek az ®p¿letek d²sz²tŖ elemei. A 

g·tika ut§ni ®p²t®szeti st²lusban sok a kŖcsipke, valamint a haj·z§ssal kapcsolatos motívumok. Például: 

haj·kºtelet mint§z· pill®r. L§ttam olyan oszlopot is, amelyen kºrben egy ºv volt form§zva kŖbŖl, m®g 

az övcsat és a lyukak is pontosan ki voltak alakítva. 

Borgulya Gábor 

 

Egy füves parkolóban Kecskeméten találtam a földön 10 000 Ft-ot. Jól jött. Fodor Emese 

 

A nyáron végre megszületett az unokahúgom, Adrienn!  Orsi 

 

Buzási Kata, 1996. október
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A 15. blokk egy napja 

ĂReggel ötkor ï mint mindig ï a parancsnoki barakk elŖtt l·g· s²ndarabon a kalap§cs elkongatta az 

®bresztŖtò. Szaggatott csºrºmpºl®se gyeng®n hatolt §t a sŤrŤ f®lhom§lyon -- a fenébe, kelni kell ï majd 

egy lanyha kézmozdulat nyomán csendben maradt a vekker. Huh! Parancsnoki barakk, lógó sín sehol, 

van viszont zordon valóság: Nyolc óra, pathológia meg fül-orr-gége gyakorlat és hideg. Mit lehet tenni? 

Az ember kicsomagolja megf§radt tagjait a j· meleg §gyb·l, ®s kibotork§l a k§v®fŖzŖig. F¿rdŖszoba, 

ruhásszekrény, Danubius Cappuccino (egy csésze jókedv, Atyaúristen!) Mi füstöl a konyhában? (Persze 

v²z n®lk¿l m®g k§v® sincsé) J·kora csºrºmpºl®s ut§n siker¿l rendbe tenni a dolgokat: de j·, m®g a 

szomsz®d szob§t is felvertem: Jaj, mi lesz ebbŖl? Megjelenik a hadsz²nt®ren Sir Pallos, egyelŖre 

gondolkodik, hogy csúnyán nézzen-e, de azt§n a b§gyadt, §lmos tekintet mellett dºnt: ĂJaj l§nyok 

l§nyok, az ®n koromban m§r nehezen kel fel az ember!ò Amarilla csilingelŖ ĂJ· reggeltò-jére is 

kókadtan felel. Reggeli közbeni eszmecsere: aktuális politikai kérdések megvitatása: majdnem olyan 

j·, mintha az ember friss H§rsalkod·t tal§lna a l§btºrlŖj®n. Igaza van Simek, nem j· sokat politiz§lni, 

még elkésik az ember a gyakorlatról. Mit csinál a fáradt diák, ha hazaér az iskolából? Ha haza®ré 

Normális esetben táplálkozik vagy immár az ágyban folytatja gyakorlaton megkezdett álmát. De nem 

²gy n§lunk. KettŖs lakat Ŗrzi csºppnyi od¼nkat, ®s a kulcsok ut§n kutatva m§r azon tºrhetj¿k a fej¿nket, 

vajon aznap milyen feladatokat rótt ki ránk a Várúr. Ez hamar ki szokott derülni, ugyanis apródja 

legfŖbb teendŖinek egyike, h²ven kºzvet²teni a parancsokat. Most is ezt teszi. Az eb®dlŖterem 

®szaknyugati sz§rny§ban feltŤnik Viktor, kiss® s§padtan, ugyanis nemr®g telt le 24 ·r§s fogs§ga a 

konditeremben, ahol általában büntetéseit tölti. (Emlékszünk, egyszer szökni próbált, de kísérlete 

kudarcbe fulladt. Mi még ezzel szemben szerencsésnek mondhatjuk magunkat, mert minket a Sir csak 

tornázni zavar le. Bár újabban a fejébe vette, hogy ezt a kötelezettséget a kosármeccsekre is kiterjeszti, 

elŖbb persze felder²ti a terepet). A mai napra sz·l· utas²t§sok a kºvetkezŖk: 

¶ Sarc befizetése (dézsma) 

¶ Három fogásos ebéd-vacsora készítés 

¶ Takar²t§s (ĂDe alaposan §m!ò) 

¶ Szemétlevitel 

¶ Posta felhozatala 

¶ CipŖpucolás 

¶ Mosogatás 

¶ Bevásárlás 

¶ Indexelhozatal 

¶ Beiratkozás 

¶ Nºv®nyek szakszerŤ §pol§sa 

¶ Mosás, vasalás 

¶ P§nc®ltiszt²t§s (nem teknŖs!) 

 

Még csak gondolni sem merünk arra, hogy netán egyszer valamit is elmulasszunk. Enyhe célzásként 

ugyanis egy hossz¼ peng®jŤ keny®rv§g· k®s van az asztalon. B§rki meggyŖzŖdhet r·la! Dolgunk 

végeztével éppen eljön az este. Szokás szerint csak ekkor lép színre Sir Pallos teljes lovagi díszben. 

(Szerencsére a karácsonyra kapott új páncélt nem kell minden nap kifényesíteni.) Lassú léptekkel 

kºzel²t, tekintete vill§mokat sz·r, sz§ja pedig ¼jabb parancsokat oszt: ĂIr§ny a MŤV£SZ Mozi! Egy-

kettŖ!ò. Ez ¼gy mŤkºdik, mint a kir§lyokn§l az elŖk·stol·, csak mi filmeket Ăguszt§lunkò elŖ, ®s ha 

élve visszatérünk, a Sir maga is megnézi azokat. Azért elgondolkodtató, mit is csinál oly hosszú ideig 

szob§j§ba z§rk·zva. Az apr·d szerint egy furfangos masin§ja van, aminek billentyŤin §lland·an kalap§l, 

vil§g²t· t§bl§j§t pedig hosszan n®zi. Ilyenkor szŖheti ºrdºgi terveit.  

K®sŖ ®jszaka holtf§radtan rogyunk az ágyba, hogy másnap hajnalban megint a gyötrelmek netovábbja 

várjon ránk. Így tengetjük hát napjainkat a 15. blokkban. Ez a mi igaz történetünk, aki nem hiszi, járjon 

utána.  

Veres Amarilla, Sobor Melinda, 1997. február  
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Egy kis horroré 

Egyik vasárnap jókedvŤen tértem vissza a kollégiumba. Szerettem volna valakivel beszélgetni 

vagy egyszerŤen csak tal§lkozni. A koll®giumban a szok§sos vas§rnapi csºnd uralkodott; nem az a 

kihaltság, ami az egész hétvégére nyomja rá a bélyegét. Kivilágított ablakok sora sárgállott az este 

feketeségében, de a hangok nem élénkültek még meg. 

 A szob§ban nekil§ttam a kipakol§shoz. ĂValaki kitakar²tott!ò nyugt§ztam ºrºmmel. Sajnos a 

blokkban senki sem volt, akinek besz§molhattam volna a h®tv®g®n tºrt®ntekrŖl. 

 Úgy negyedórája pakolgathattam, szöszmötölhettem egyedül a szobában, amikor eljutott a 

tudatomig egy tompa, ritmusos, kop§csol§sra eml®keztetŖ zaj. Ez a dºrºmbºl®s m§r r®gebben 

elkezdŖdhetett, csak nem tulajdon²tottam neki nagy jelentŖs®get. ĂKi kop§csolhat ilyenkor?ò, Ă£s ilyen 

sok§ig!ò. Azt§n gondoltam, lehet, hogy fociznak. Így újból belemélyedtem a rendrakásba, majd 

meglocsoltam a virágokat. 

 A dobol§s nem akart szŤnni. Igaz§b·l nem is olyan volt, mintha fociztak volnaé £s nem is 

olyan, mintha kopácsoltak volna. Most m§r odafigyeltem. A hang k®ts®g k²v¿l valahonnan lentrŖl jºtt. 

M®ly d¿bºrg®s volt: fŖleg ritmusos, olykor elhallgatott, n®ha felpºrgºtt. ĂEjnye, de furcsaò, n®zegettem 

ki az ablakon, de minden nyugodtnak tŤnt. A dºrºmbºl®st hallv§n megindult a k®pzeletem: az egyik 

szob§ban egy Ŗr¿lt tombol ®s veri sz®t a berendez®st; dehogy is, valakit vernek. Ekkor ki§lt§sokat 

hallottam. Hosszan elnyúlt, kétségbeesett kiáltások voltak, de nem értettem a tartalmát. Megrémülve 

elhatároztam, hogy most azonnal tenni kell valamit. Mivel a hangok lentrŖl jºttek, ¼gy dºntºtttem, hogy 

felhívom a 13-as blokkot, h§tha Ŗk is hallj§k. A telefon kicsºngºtt, de nem vettte fel senki. Ekkor 

elindultam, hogy kiderítsem mi ez. Amilyen határozottan léptem ki a szobából, olyan 

elbizonytalanodott lettem a gangon. Az®rt egyed¿l lehet, hogy m®gse kelleneé Valakinek m®g j· lenne 

szólni. Eközben ezek a tompa csattan§sok nem akartak szŤnni. Ahogy a gangon t®tov§ztam, 

bepillantottam a 22-es blokkba. Bepillantottam volna, ha lehetett volna, de minden ablak koromfekete 

volt. Senki sincs itthon. Ekkor nyílott a szemközti folyosó ajtaja, és Tyrgren Krisztián lépett ki a 

társalgóból. Vidáman ment. Amikor a tudatára adtam, hogy itt valaki dörömböl és még kiáltások is 

vannak, és fel kellene deríteni, hogy mi ez az eg®sz, akkor Ŗ j·kedvŤen v§laszolt, hogy Ăh§t akkor 

der²ts¿k fºlò. Egy¿tt lement¿nk az elsŖ emeletre. A hang eredet®t sehova se tudtuk tenni, de mintha a 

13-as blokk felŖl jºnne. Azt§n megl§ttam, hogy a 13/A-ban ég a villany, és eszembe jutott, hogy a 

telefont mégse vették fel. Krisztiánnal elindultunk a 13/A felé ï kissé bizonytalanul. Amikor az ajtó elé 

®rt¿nk, most m§r biztosak voltunk, hogy a hang innen jºn. R§ad§sul r§di·mŤsorral keverve. Ekkor 

bekopogtam. Senki nem válaszolt, de az ütések hangosak, tiszt§n kivehetŖek voltak. Majd m®g egyszer 

kopogtam ï hangosabban. A válasz ugyanaz. Krisztiánnal egymásra néztünk, majd megszólalt: Ănyiss 

be!ò. £n felk®sz¿lve mindenre benyitottam. 

 A szoba ¿res volt, a dºrºmbºl®s a f¿rdŖszob§b·l jºtt. Andi volt az. A csukott ajtó a 

zuhanyoz§skor keletkezett, meleg ®s p§ra miatt ¼gy be®kelŖdºtt az ajt·f®lfába, hogy meg se lehetett 

mozdítani. Az ügyet János, aki éppen akkor volt portás, oldotta meg, és szabadította ki Andit a több, 

mint fél órás fogságból. 

HegedŤs Dalma, 1997. febru§r  



 

Budapest, 2023.09.30.  Alumni Különszám 

11. Oldal 
 

 

 

 

Újoncavató, 2001.  

 

Télapó, 2001. 

 

Öregek búcsúztatója, 2002.           Tábor Visegrád, 2002 

 

Korányi Frigyes Tudományos Fórum, 2002  
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A filmcímek, melyek jellemzik az életünket 

Ott van mindjárt a rektori írása, melyre egy abszol¼t k®zenfekvŖ film ad·dik: 

Rektori írás - Salo, avagy Sodoma százhúsz napja 

Persze ez kis túlzás, de a vizsgákra sokkal találóbb címeket is rá lehet illeszteni: 

VizsgaidŖszak kezdete - Nincs kiút 

Anatómia szigorlat, felkészülés - Hét év Tibetben 

Anatómia szigorlat elégtelen - Az ember, aki túl keveset tudott 

BŖrgy·gy§szat szigorlat - Hat nap, hét éjszaka 

Sebészet kollokvium, negyedév - Egyéjszakás kaland 

Pulmonológia kollokvium - 48 óra 

Ortopédia szigorlat - Megint 48 óra 

De az, ami leginkább jellemzi életünk, a kollégiumi élet, ad csak igazán táptalajt e félresikerült 
po®nkod§snak. A szem®lyesked®s ker¿lendŖ c®l, ²gy az XY lesz a mindenkori helyettes²tŖ n®vm§s. 
Hársfa tábor szombat este XY - Éjszaka a Földön 

XY földszinti blokk - A mélység titka 
Buli szervezése a koleszban - Mission: Impossible 

FŖzŖtanfolyam XY-nal - A nagy zabálás 

Újoncavató - EszelŖs sz²vat§s 

DOOMparti a második emeleten - Rambo Ill. 

Hársfakosárlabda - Akit buldózernek hívtak 

XY második emeleti blokk - Elveszett gyerekek városa 

Vendégelhelyezés kérelmek elbírálása - A nagy balhé 

XY blokk a második emeleten - Született gyilkosok 

Buli a második emeleten - 12 majom 

Közösségi program szervezése - KeserŤ m®z 

Filmcímek, melyek jellemzik a vizsgaidŖszakot 

Ott van mindjárt e r®ms®g kºzeled®se, amit az Ŗsz sikerfilmj®vel jellemezhet¿nk: 

Kºzeleg a vizsgaidŖszak ï Baljós Árnyak 

 

És ne feledjük, egy-egy j·l siker¿lt vizsgaidŖszak ºrºk eml®k marad: 

Idi·ta ny§ri vizsgaidŖszak ï Még mindig tudom, mit tettél tavaly nyáron 

 

Ha pedig bel®pt¿nk a pocsoly§ba, akkor j· sok ®lm®nyt szerz¿nk vizsg§ztat·kr·l, tanagyagr·l, titk§rnŖkrŖl 

®s egy§ltal§n mindenrŖl. 

Fogadj§tok meg®rt®ssel e kis csokrot az §ltalam v§logatott filmc²mekbŖl, melyek már önmagában is 

jellemeznek sok mindent, de belevittem eddigi nyolc vizsgaidŖszakom minden ismeret®t ï tényleg! (Plusz: 

kikapcsolódásképpen a nagy tanulásban némely filmet bátran ajánlom megtekintésre is!) 

 

Megjºtt a vizsgaidŖszak ï Bolondos vakáció 

A kolesz a vizsgaidŖszakban ï Britanni gyógyintézet 

Rosszindulat¼ titk§rnŖk ®s tanulm§nyi felelŖsºk ï Hivatali patkányok 

Anatómai/Patológia/Gyógyszertan kollokvium (tetszés szerint) ï Csak egy kis pánik 

I. Anatómia intézet ï A világ nem elég 

A vizsga elŖtti nagy hajr§ ï Az utolsó napok 

Vizsga elŖtti ®jszaka ï Hideglelés 

Kollai vizsgáztat élettanból ï LŖporos hord· 

Hiányos tudású emberek a vizsgán ï FecsegŖ tipegŖk 

Sikeres vizsga utáni éjszaka ï Csodás álmok jönnek 

Sikeres vizsga utáni ünnepléskor a gyomor ï Háborgó mélység 

Hosszúra nyúlt vizsgázás/Nem elég a jóból ï Kilenc és fél hét 

Bennmaradás a Hársfában ï Szép remények    -ssy, 1999. március, december  
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Hét kilót kell fizetni  

- Hogyan? Hétezer forintot egy kétnapos kirándulásra? 

- Hétszáz, nem hétezer! 

Azt§n sokat tŤnŖdtem, hogy lett a kil·b·l sz§z. Azt§n tegnapelŖtt egy Internet levelezŖlist§n is 

felbukkant ez a kérdés, és magyarázatot kaptam: az emberek többségének fogalma sincs az SI 

prefixumokról. Ha arról van szó, hogy valami 35 kilométerre van, vagy 200 kilométeres sebességgel 

száguldott, kimondják, hogy kilo, de nem jut eszükbe az ezer. Viszont széles körben ismert, hogy egy 

kiló káposzta az SZÁZ deka. 

Borgulya Gábor, 1999. május 

Elveszett székek nyomában 

A minap Kertész Andrással (közismertebb nevén: Hallal) körbejártam a szobákat, ún. tanulószékek után 

kutatva. Nem öncélúan tettük: ama bizonyos konzultációs szobák alapfelszerelését kívántuk addig is 

megteremteni, ameddig a Miniszterelnöki Hivatal pénze megérkezik. Nos, nem volt eredménytelen a 

kutat§s: n®h§ny helyrŖl sz®ket is hoztunk el ®s n®h§ny k®rd®s felmer¿lt a "sz®kk®rd®ssel" kapcsolatban. 

Ezeket próbálom most megválaszolni, ha nem sikerül, keressetek meg bátran! 

1. A szob§kban mindenhol fellelhetŖ sz®kek közül a szoba berendezési tárgyai közé tartozik: 

- zöld és fekete fémvázas szék, melynek aljára a szobaszám is fel van Írva 

; - bármilyen faszék 

2. Nem tartozik a szoba standard berendezési tárgyai közé: 

- bordó fémvázas szék (ez a szakmaiba való)  

-fekete fémvázas szék (ez a számítógépteremhez és a fotólaborhoz tartozik)  

-szürke fémvázas szék (ennek a tanulóban a helye) 

 -semmilyen fotel 

Ezek a székek az ún. közösségi helyiségek székei (tanuló, szakmai szoba, géptermek, társalgók). Onnan 

ne vigy®tek el ŕket, mert akkor ott nem lesz, ®s annak közösen isszuk meg a levét. 

(Azt is gyakran hallottam, hogy: "De ez a szék itt volt!" Nos, ez a probléma szempontjából nem érv - 

ugye, ®rthetŖ?- valóban nem érv, ez maga a probléma oka- a szerk.) 

3. Gyakran felmerült: akkor min üljünk? Honnan lesz sz®k? Nos erre a kºvetkezŖket tudom v§laszolni: 

- N®zzetek kºr¿l a szob§kban, t§rsalg·kban ®s minden olyan sz®ket, ami nem tŤnik kihaszn§ltnak, 

kérjetek/vigyetek el. Figyelem: FOTELT NE!!! (azért barnát vihettek- a szerk. ) - Kérjetek használható 

állapotban levŖ sz®ket J§nost·l, a karbantart·t·l. 

- Sürgessétek Godó Ferit és az új DB elnököt, hogy találjon mihamarabb megoldást a problémára. 

 Sürgessétek a  Miniszterelnöki Hivatalt, 

hogy utalja már át a pénzt, mert akkor valóban a probléma gyökerét vágnánk át, és a hétszázezer forintos 

keret felhasználásával kialakíthatnánk a profi kurzusszobákat, ami minden további székkérdést 

megoldana. 

Kivéve persze a foteleket... 

Terebessy András, 2000. január  
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Ugye milyen nehéz megállni? 

Vasárnap délután békésen ültem otthon a meleg szobában. Kezemben egy pohár forró kávéval 

merengtem a padlásszoba ablakán keresztül a márciusi, napos kertre. Épp levelet készültem írni. A toll, 

a tinta az asztalon. Gondolataimba merülve bámultam ki a zablakon, koncentráltam a tartalomra.  

Egyszerre csak az ablak elŖtt megjelent egy l®gy. Halkan, szinte észrevétlen repült. Nem kopogott az 

üvegen, mint más, már pórul járt testvérei. Tudta, hogy a zaj, amit ezzel okozna, felettébb mérgessé 

tenne. Csöndes lebegését tanulmányoztam. ElbŤvºlŖ sz²nek j§tszottak sz§rnyai h§rty§in, mikor a 

napfény megtört rajtuk. Csodáltam okosságát, türelmét. Minden bizonnyal szerette volna lecsipegetni a 

süteményestálamról a morzsákat, és tollamról, az íróasztalomról ujjlenyomatom zsírfoltjait. De nem 

jött oda, hogy megzavarjon. 

Leszállt az átlátszó anyagra, ügyes, néma mozdulatain látszott, hogy már nagy tapasztalatú üveglandoló. 

Val·sz²nŤleg a h§z eme kicsiny lak·ja Ŗsz ·ta alb®rlŖ. Ha ez így van akkor még csodálatosabb az én 

házilegyem. Tisztában volt egy fontos szabállyal: ne repülj soha eszeveszettem körbe-körbe a lámpa 

kºr¿l, hisz csak felbŖsz²ted a fŖb®rlŖt!  

Csak várt, nézett engem azzal a bonyolult zöldes szemével. Néha a radiátorra pislantott, ott nyugodott 

a légycsapó. Már formáltam magamban a megszólítást: Tisztelté nem, ez t¼l t§vols§gtart·, Kedves,,, 

ez meg t¼l bizalmasé  

Ekkor a másik szobából berontott egy zöld húslégy. Mit sem ügyelt a szoba eddigi alkotásvággyal teli 

levegŖj®re, egyenesen az ablakhoz, azut§n meg koppé Le is esett. Jó ï mondtam ï ez szerencsére még 

nem zºkkentett ki a ritmusb·l. De az ¼j szerzem®ny¿nket erŖs f§b·l faragt§k: felt§p§szkodott, ®s ¼jra! 

Ostromolta az ablakot, csak úgy zengett bele a ház. 

Egy darabig tŤrtem, azut§n megel®geltem a dolgot. Felkaptam az ilyen esetekre rendszeres²tett 

célszerszámot. Egy jól irányzott suhintás, és megvan! És még egyszer! Pedig csak egy légycsapót vett 

kezébe az ember.  

Mikuka, 2000. március 

Ismerkedési Tanácsok 

Megtaláltad életed párját? Vágyódsz utána, de Ŗ errŖl m®g nem tud? Valahogy tudt§ra szeretn®d hozni 

érzéseidet? Vannak, akik ilyenkor a legegyenesebb utat javasolják: menj oda a kiválasztotthoz, és tárd 

ki elŖtte szíved, vagy írj neki levelet, esetleg énekelj neki a balkon alól csudálatos, andalító dallamokat. 

Sokszor az egyenes út mégsem jövedelmezŖ. Ekkor igényel a kapcsolatteremtési metódus egy cseppnyi 

furfangot, cselvetést, mely egy szerelmes ifjúnak problémát nem okozhat. Ehhez azonban ki kell 

ismerni az illetŖ szok§sait, habitusát: gyalog jár? Esetleg autózik? Este kesŖn ér haza? Esetleg a 

kocsmából? Egyedül él? (Itt jegyezném meg, hogy amennyiben már valakivel együtt él, vagy neki is 

van kiszemeltje, tervünket inkább temessük és felejtsünk. A kínzó érzelmek, és maró bánat agyonütése 

végett foglalkozzunk valami hasznossal, ami egyben lefoglalja az embert: álljunk be szerzetesnek, 

legyünk orvosok, vagy mondjuk lépjünk be idegenlégiósnak.) Miután kiismertük az illetŖt, meg kell 

találni a legmegfelelŖbb alkalmat, hogy összefussunk vele, netán megszólítsuk. Az alábbi praktikákat 

mindenki csak 

saját felelŖsségének teljes tudatában alkalmazza! Ha ŕ metr·val j§r... Ćlljunk be BKV ellenŖrnek. Ha 

forgalmas helyen dolgozunk, türelmünk szinte határtalan, és a kiszemelt elég sokat utazgat, elŖbb-utóbb 

biztos összefutunk vele. Keressünk bérletén, jegyén valamilyen hibát, így megbüntethetjük, és 

felírhatjuk a címét. Ha ellenkezik, mondván ne büntessük meg, indítványozzuk a probléma egy forró 

ginsengtea melletti megtárgyalását. Ha ŕ egyedül lakik egy társasházban... Vásároljuk fel az összes 

szomszédos lakást alatta, fölötte, és mellette mindkét oldalon, így ha valamilyen háztartási gondja akad, 

például Bugaci Mustárra lenne szüksége, de neki csak Dijoni csípŖs van, csakis hozzánk fordulhat 

segítségért, a fent említett esetben esetleg megpend²thetj¿k egy kºzºs virsliz®s ºtlet®t Ha a nagy ŕ 

szereti az izgalmas, kalandos életŤ embereket... Jelentkezzünk Ťrhajósnak. Nyolc-tíz évnyi kiképzést 

kºvetŖen m§r komoly es®ly¿nk lesz, hogy feljussunk az Ťrbe, esetleg a Holdra is. Ezzel rákerülünk az 
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újságok címlapjára. Ha esetleg a televízió is közvetíti Holdraszállásunkat, hevesen integessünk a 

kamerába, és kiáltozzuk a nevét. Ha még se jönnek legalább egy élménnyel gazdagabbak lettünk.  

Ha ŕ kutyát tart... Fürödjünk különleges kutyasamponokkal, esetleg használjunk szappan helyett 

zsírszalonnát, majd sétáljunk sokat a környéken, ahol ŕ lakik. Egy-két elersztett ugatás bizony hasznos 

lehet.  

Ha ŕ szereti hallani a saját nevét (Ego)... Fedezzünk fel új földrészt, bolygót, üstököst, neuroanatómiai 

képletet, és nevezzük el róla. Fontos hogy publikáljuk: a névadás nem pusztán a véletlen egybeesésen 

alapszik. 

 

Ha ŕ romantikus alkat... Szerezzünk be nagy mennyiségŤ gyertyaviaszt, olvasszuk meg, aztán párszor 

megmártózva benne, mintegy gyertyát formálva tulajdon testünkbŖl, segítsük elŖ egy közös 

gyertyafényes vacsora esélyét. Javasold, hogy gyertyáról majd te gondoskodsz.  

Ha ŕ az érett, idŖsebb férfiakat kedveli... Kezdjünk intenzíven zülleni, folytassunk mulatozós életmódot 

rendszeresen! Romboljuk egészségünket, probáljunk ki mindent, ami káros. Így pár év múlva már jóval 

²dŖsebbnek fogunk tŤnni tényleges életkorunknál.  

Ha ŕ flörtölŖs... Nyissunk kis élelmiszerboltot a környékén, juttassuk a környezŖ közérteket csŖdbe, 

közben vegyünk el valakit (akárkit) feleségül. Ha a szerencse is a mi kezünkre játszik, vágyaink 

személye a mi üzletünkbe fog járni. Mikor ŕ ott van, tegyünk fennhangon rosszaló megjegyzéseket az 

otthoni helyzetre, meg hogy új kalandra vágyunk. 

 

Ha ŕ sokat autózik az országban... Vegyünk egy ócska, öreg személygépjármŤvet, és mi is autózzunk 

naphosszat. Egy ilyen aut·val kºnnyen elŖfordul, hogy lerobban. Ekkor m§r csak  remélnünk kell az út 

szélén állva, hogy választottunk is épp arra jár, és segítségünkre siet.  

Ha ŕ fogorvosi asszisztens... Látogassunk elŖszeretettel olyan szórakozóhelyeket (kocsma, lebuj), ahol 

közismerten sok a csúnya verekedés, balhé. Ha már ott vagyunk, nincs más dolgunk, mint mindig a 

dolgok középpontjában lenni. Ezt egyszerŤ felkiáltásokkal érhetjük el. Például becsméreljük a 

vendégek családját, esetleg véletlenül borítsuk rá a legnagyobb termetŤ vendég ingére vörösborunkat. 

A tºrt®n®sek folyom§nyak®nt sokszor fordulhatunk meg a rendelŖben, ahol ŕ dolgozik. 

 

Ha ŕ lelkes természetvédŖ... Alapítsunk nagyipari céget, szennyezzük ciánnal a környezŖ folyó-, és 

állóvizeket, tároljunk nyílt területen radioaktív hulladékot, emittáljunk mindenféle kén és egyéb szén, 

ill. nitrogén oxidokat. Ha szerencsénk van ŕ is tagja lesz a Greenpeace petíciót benyújtó 

küldöttségének. Ezután jelentsük ki, hogy a küldöttségbõl csakis vele vagyunk hajlandóak tárgyalni. 

Mikor négyszemközt vagyunk vele, tanúsítsunk megbánó viselkedésformát, meséljük el, hogy most 

döbbentünk csak rá, hogy eddig mennyit ártottunk a világnak, ettŖl megl§gyul a sz²ve. Ezt kºvetŖen 

kérjünk tŖle idŖpontot, mikoris megbeszélhetjük vele a legútobbi Környeztetvédelmi Világkongresszus 

határozatait és eredményeit.  

Ha ŕ lelkes ĂH§rsalkod·" olvas·... Hagyjuk a dolgot, mert lehet, hogy ŕ is olvasta ezt az oldalt.  

blazics, 2001. április  
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Buli, 2007.  

  
Disznóvágás, 2007. 

 
Visszaszívatás, 2007.  
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A h§ts· Ăt§rsalg·ò 

Mindannyian (most m§r az elsŖ®vesek is) kiv§l·an ismerj¿k a vizsgaidŖszaknak nevezett, egyetemen 

eltöltött éveink 2 x 6 hetes (van, akiknek 5 hetes...) periódusait, annak minden felvidító mókáival, 

szívbehatoló letargiával párosuló csalódásaival, hosszú -önmagunkat becsapva- tananyagrögzítésnek 

titulált könyvek fölötti görnyedéssel eltöltött éjszakai óráival egyetemben. Érzésem szerint - az 

igényes, teljes, lelkiismeretes vizsgafelkészülés hipotézisét fenntartva- nem is maga a vizsga a nehéz, 

hanem az a 4-6 nap, esetleg hét (sokszor indokoltan hetek...), melyek szorgos tanulással telnek. 

A minŖs®gi felk®sz¿l®s nyugalmat, hossz¼ ·r§k lankadatlan koncentr§l§s§t, ®s csendet ig®nyel ð

tºbbek kºzt. Mindezeket sokszor (val·j§ban sohasem) nem siker¿lt megval·s²tani, a megfelelŖ 

kºr¿lm®nyeket biztos²tani a felsŖ emeleti tanuló berkein belül. 

Jelen ny§ri vizsgaidŖszak elsŖ f§zis§ban M§rti (neuroanat·mia), Harmos Feri (neurológia), és 

jómagam (biol·gia) szoktattuk a tanul· sz®keit az emberi test s¼ly§hoz. AlkalomszerŤen Jig 

(ANATÓMIA SZIG.) is meg-megjelent p§r Ăeffekt²vò ·ra erej®ig. Ebben a peri·dusban tºbbs®g®ben 

M§rti volt a szenvedŖ alak, ugyanis legkev®sb® Ŗ tudta elviselni a m§sok tanul§si st²lus§t, azok 

extremitását. ŕ csendben, tökéletes nyugalomban szeret és tud tanulni, egy szót sem szól ðmagától. 

Csendben, mosolyogva int nyugalomra, ill. kér meg arra, hogy hagyd abba a pofázást. Harmos is 

csendben tanul, mindenféle ðmásokra nézve- zavar· t®nyezŖ kelt®se n®lk¿l. £rdekes m·d ¿l®si 

konformációját akár órákig is képes megtartani. Azonban Feri&j·magam hamar Ăel¿ldºzt¿kò M§rtit. 

A vizsgafelkészülést a szobájában fejezte be. 

M§sodik f§zis. Ha a tanul· nyolcszem®lyes volna, mondhatn§m, hogy ĂA nyolcadik utas a hal§lò 

szisztémájával jelent meg István a tanulóban ðegyre többször. Fura tanulási mechanizmusa 

mindannyiunkat Ămegfogottò, ®s alapj§ban v®ve ez adta a felsŖ emeleti tanul· saj§tos, a tanul§sban 

val· elŖhalad§sra n®zve, gyilkos, hírhedt jelleg®t. ElŖker¿lt azt§n Dessew (igazságügy) is. Szegény 

sokat szenvedett a tantárggyal. Derzsy aláhúzás és bármilyen segédeszköz nélkül tanult. Néha-néha 

szeret meg-megsz·lalni, ekkor besz®lget¿nk p§r percet, majd Ătanulunkò. ĂTov§bb.ò Akkort§jt, mikor 

m§r biofizik§t tanultam, voltak igaz§n Ăkem®nyò napok, mikor k®nytelen voltam leköltözni a szobámba 

tanulni. István mindennap meglátogatott. Ekkorra már a felsö tanuló akkori hangulatának&légkörénak 

h²re tov§bb terjedve a Ăt®nyleg tanulni v§gy·katò ®rdekesm·d elriasztotta a helyis®gtŖl. Nem £rtem 

Mi®rt! IdŖkºzben Jig lassan felm®rve helyzetét egyre több órát töltött el a tanuló falai közt, jellegzetes 

MWAáival megtöltve annak légterét. Ekkortájt (ki tudja már hányadik hétnél is járhattunk) Márti újból 

felbukkant ðegy biokémia könyvvel. Majd hamar távozott, mintegy bojkottálva a felkész¿l®srŖl 

alkotott elméleteinket. Harmos is újra felbukkant, szemészetkönyvvel a hóna alatt. Márti lámpáját 

használta az esti órákban. Márti ezt nem vette zokon, azonban, mikor Feri levizsgázott, a kék 

Mártilámpa feltŤnŖen hirtelen tŤnt el. Márti ezek után már soha nem nézett be hozzánk, pedig mi oly 

szorgosan, effektíven és csendben szeltük az aktuális tananyag óriási tengerét. 

V®g¿l meglett Istv§n szigorlata. Rºvid otthon eltºltºtt pihen®st kºvetŖen ®lettannal kezdte terhelni 

neuronjait. Erre az idŖszakra tehetŖ R®kus (gyermekgy·gy§szat) megjelen®se, aki b§r l§ny l®t®re 

próbálkozott konszolidáltabb tanulási körülményeket teremteni, reformkísérletei hamar elhaltak. Hal 

amolyan randomizáltan nyitott be, s ült le rögzíteni, hol gyógyszertant, hol pulmonológiát, most a vége 

fel® pedig radiol·gi§t. Igaz, az ut·bbi idŖben huzamosabb ideig tart·zkodott kint a ñTanul·banò. 

Egyetlen alkalomra megjelent Hicham, GergŖ ®s Korty is, §m Ŗk hamar feladt§k. Attist sosem l§ttam 

Otté de, egyszer!! Mikor kijºtt sºrºzni ®s sósmogyorót enni. 

 Elismerem, ñtanul§siò szok§saink, ott fent, nem a legkíméletesebbek, sokakat elriaszt, 

rengetegszer leginkább egymást gátoltuk, de ahogy észrevettem, mindannyian jól szórakoztunk saját ï 

nevezzük úgy ï tréfáinkon, idiótaságainkon, melynek még a tanuló tárgyi feltételei is áldozatul estek 

olykor. Olykor. 

blazics, 2001. június  
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A hollandok már a spájzban vannak 

Hotel Hársfa 

Igen sokszor felvetŖdºtt bennem az a k®rd®s, hogy vajon mi®rt laknak itt az emberek. Sok§ig 

áltattam magam, hogy a közösség és a szakmai támogatottság miatt. Sajnos a TÉNYEK nem mindig 

ezt bizony²tj§k. Mi®rt is akkor? Szerencs®re a lelkesebbek a kºzºss®g®rt vannak itt, nem ñcsak a 

k®t§gyas szob§k miattò. Az Ŗ ®rdek¿kben szeretn®k most fell®pni.  

A minap megtörtént, hogy idegenek költöztek a szomszéd szobába, a mindannyiunk tudta 

n®lk¿l. Persze akkor m®g nem is sejtettem, hogy az ®rintettek nem ®rtes¿ltek errŖl, a port§s pedig a 

beleegyez®s¿k n®lk¿l kiadta a kulcsot. Ne lepŖdjetek meg h§t, ha holnap este Veletek történik az, ami 

valamikor réges-régen Szendével, Szundival, Morgóval Hapcival, Tudorral, Vidorral és Kukával: 

ñévalaki aludt az §gyacsk§mbanéò. 

 Természetesen próbáltam kideríteni, hogy valójában hogyan is történhetett ilyesmi. A 

kérdezettek csak hebegtek-habogtak, egymásra mutogattak. Ha nem maradok itt hétvégén, vajon szól 

nekünk valaki, hogy blokkunkból turistaszálló lett? 

 Ezt már sosem tudjuk meg, hála kitartó tiltakozásomnak, ami miatt végül nem került sor az 

ittalvásra.  

 Hozzá kell tennem, hogy ez nem az elsŖ ilyen eset. Megtºrt®nt m§r m§ssal, hogy eg®sz napi 

munka után hazatérve egy idegen férfi nyitott ajtót, csak akkor nem a portás adta ki a kulcsot.  

 Az elsŖ hetekben igen sok fejtºr®st okozott a DB-nek, hogy kit hová is helyezzen el. Olykor 

elhangzott, hogy a ñHB hib§ja, hogy t¼l sok ¼jat vett feléò, m²g volt olyan hatod®ves, aki nem volt 

hajlandó kiköltözni és valahogy két német vendég is maradt még a tervezettnél két héttel tovább. Persze 

ez soha senkinek sem r·hat· fel, hiszen ezek a dolgok csak ¼gy megtºrt®nneké 

 Đgy tŤnik, n®melyeknek csak a saját érdekük számít, azt viszont már nem gondolják végig, 

hogy egy ugyanilyen helyzetben milyen is a másik oldalon állni. 

libelow, 2002. október 7. 

ŕszi pillanat... 

Végre felnézel. 

Idejét sem tudod, mióta nem tetted. Észre sem veszed, mint vész el egy élet ebben a labirintusban. Nap 

nap és hónap hónap után telik el úgy, hogy képtelen vagy felemelni a tekinteted. Megbabonázva 

figyeled a mindig-szürke aszfaltot; a villódzás hipnózisát megtörni kevés vagy. Az agresszivitás 

világában magad is érzéketlenné lettél, mint mindenki. Kár tagadnod: nem vagy már régi önmagad. 

Hazal§togatsz. Egy kis idŖre kiszakadsz a r®v¿letbŖl. A forgatag b§nt· zaja egy idŖre elcsitul. Kellemes 

®rz®s. Hazafel® s®t§lva akad egy csepp idŖd elgondolkodni a sorsodr·l. Otthon szeretet vár. Szerencsés 

vagy. Most v®gre az ®gre emeled a tekinteted. ĂLegyen minden mosolyom Sz§modra §ld§s!ò - 

fogalmazódik meg benned, miközben észre sem veszed: már percek óta csak egy kis résen kukucskálsz 

az élet szépségeire. A mindennapokban szívesen gondolsz vissza erre a meleg pillanatra. Újra meg újra 

megpróbálod felidézni. Aztán visszazökkensz a hajszába. Hamar felveszed újra a tempót és rovod 

szélsebesen ugyanazokat a köröket. 

L§m, a kºteless®g (?) ¼jra elv§laszt. Valami van a levegŖben, de a rosszkedvet a szabadnap hamar 

eloszlatja. Családi program - indulás! Az autózás nem tart sokáig. Megérkeztek. Nagy fekete kapu. 

Kert. Benn §polt s®t§nyokon botork§l· ºregek, Ŗket t§mogat·k, most is kajla gyermekek. K®sŖbb 

megálltok. Eszedbe jut az a pillanat. Most nincs kedved a mosolyra. Igazságtalannak érzed magad. 

Oly' kevésszer teszed fel magadnak a kérdést: Miért? Összekulcsolt ujjaid elfehérednek, ahogy a vér 

kiszalad belŖl¿k, s mielŖtt szemh®jaidat ºsszeszorítan§d, f§tyolosan m®g l§tod a s²rra bukfencezŖ 

elmúlt leveleket.        Pici, 2002. december  
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Szakmai tábor 

ElŖszºr szeretn®m mindenkinek megkºszºnni, aki eljºtt, a 

részvételt, remélem jól éreztétek magatokat, tanultatok egy-két új dolgot 

®s van mirŖl mesélnetek a távol maradóknak. 

Azoknak, akik nem hallottak volna róla (remélem ilyen 

kollégista azért nincs), vagy nem tudtak lejönni, következzék egy rövid 

beszámoló arról, mi is volt ez az egész. 

Több mint három hete, október 7-e és 9-e kºzt GyŖrben ker¿lt 

megrendezésre a szakmai tábor. 

P®ntek d®lut§n a kºzºs vonatoz§ssal kezdŖdºtt a program. 

Sajnos nem tudtunk egyszerre leutazni, estére mégis mindenki 

megérkezett a szállásra. Ez nem a reklám helye, úgyhogy a szállásról csak 

annyit: a belvároshoz közel van, tiszta és svédasztalos reggelit adtak. 

Este az elsŖ kºzºs program a v§rosi vet®lkedŖ volt. H§la 

Encsinek ®s Natinak, akik aznap d®lut§n ºssze§ll²tott§k a k®rdŖ²vet, a 

csapatokra este egy kiadós séta 

várt. Sajnos a hideg és a kicsit elnyúlt keresgélés mindenkinek idŖ elŖtt 

elvette a kedvét, talán mégis sikerült ezt-azt megtudni GyŖrrŖl. (pl. Ki 

festette a GyŖri Nemzeti Sz²nh§z oldal§n l§that· k®pet?, Mi®rt fontos a 

gyŖrieknek a vaskakas?, Van-e és ha van, mekkora a sétáló utcán 

látható csónakos szobor nemi szerve? ð a válaszokat megtudhatjátok 

b§rkitŖl, aki ott volt).  

Szombaton d®lelŖtt a Petz Alad§r Megyei Oktat· K·rh§zba 

mentünk, és bár 

k®sŖn indultunk el a 

szállásról, 

szerencsére csak pár 

percet késtünk. A 

nephrológia osztály 

kellemes 

meglepetésként 

friss²tŖvel ®s s¿tem®nnyel v§rt minket. A teremben U alakban 

elhelyezkedŖ asztalokon pog§csa, a sarokban §sv§nyv²z, 

gyümölcslé és kávé, valamint almás és túrós pite várta az 

®hezŖ szakkoll®gist§kat. Az oszt§lyvezetŖ fŖorvoson k²v¿l 

három orvos áldozta ránk a szombat d®lelŖttj®t. ElŖszºr az 

oszt§lyr·l ®s annak mŤkºd®s®rŖl tartott a fŖorvos egy rºvid 

besz§mol·t. A nephrol·gia ®p¿lete el®g korszerŤ az als· 

szinten tal§lhat· a mŤvese§llom§s, az emeleteken a k·rtermek és 

egyéb osztályos helységek találhatók. A mŤvese§llom§st a 

Eurocare mŤkºdteti, Ŗk ®p²tett®k fel az oszt§lynak is helyt ad· 

épületet. Az osztály feladatkörébe tartozik a vesebetegek kezelése, 

de Ŗk foglalkoznak a hypertoni§s betegekkel ®s az immunol·giai 

megbetegedésekkel is. A bevezetés után a peritone§lis dial²zisrŖl 

hallhattunk egy r®szletes elŖad§st. Megtudtuk, hogy mik az 

elŖnyei ®s h§tr§nyai ennek a kezel®snek ®s hogy kiken lehet 

elv®gezni. Az elŖad· egy gyakorl· kºt®nyen be is mutatta a PD 

folyamat§t. A szakmai program elsŖ fel®t egy esetbemutatás ð 

peritoneális dialízis mellett kihordott terhesség ð z§rta. ErrŖl 

annyit azért érdemes tudni, hogy Magyarországon ezen kívül egy 

ilyen eset volt eddig és külföldön is ritkaságszámba megy. A 

kismama egészséges gyermeknek adott életet.  

A kºvetkezŖ program a mŤvese§llom§s megtekint®se volt. Nem tudom a r®sztvevŖk kºz¿l h§nyan 

tal§lkoztak most elŖszºr ilyen g®pekkel, de azt hiszem, aki r®gi ismerŖsk®nt ¿dvºzºlte a dializ§l· k®sz¿l®keket, 
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az is megtudhatott egy-két új dolgot. Akárcsak egy gyakorlaton, 

elmagyar§zt§k a g®pek mŤkºd®s®t. Az ®rdeklŖdŖk, illetve azok, 

akik számára még teljesen ismeretlen volt ez a világ külön 

Ăkorrepet§ci·banò r®szes¿ltek. B§rmelyik minket k²s®rŖ orvos 

szívesen válaszolt a kérdéseikre, megvizsgálhatták a betegeket. A 

d®lelŖtti programot egy kºtetlen besz®lget®s z§rta az egyik, az 

oszt§lyon dolgoz· rezidenssel. TŖle megtudhattuk pl., hogy mi®rt 

®rdemes vid®kre menni, vagy milyen kezdŖ orvosk®nt a 

beilleszkedés egy ilyen osztályra. 

Délután érkezett el a tábor másik csúcspontja, a 

term§lf¿rdŖ. H§rom ·r§s pancsol§s, amit mindenki nagyon 

élvezett. Érdekes volt látni, ahogy huszonéves egyetemisták 

visszafiatalodtak vagy 10-15 ®vet. A gyŖri term§lf¿rdŖ k®t 

csúszdáját és bugyborékoló, pezsgŖ, keringetŖ berendez®seit 

sokszor blokkolták 

maguknak a koll®gist§k. A kedves fel¿gyelŖ l§nyok el®g t¿relmesek 

voltak, csak egy-k®tszer dorg§lt§k meg harcos lelk¿letŤ ifjainkat. A 

fiúkban (f)elszabadult gyermeket leginkább a lányok sínylették meg. 

Többszºr is alapos mos§son, illetve b¼v§rtanfolyamon estek §t. MielŖtt 

nagyon megsajn§ln§nk Ŗket ®rdemes megk®rdezni ElŖdºt mikorra 

gyógyult be a hátán látható 20 cm-es karmolás... 

Este közös vacsora. Aki volt már szakmai táborban, illetve aki 

kicsit is hallott róla, az tudhatja, hogy ez mindig az egyik legvidámabb 

része. A menü azt hiszem elég kiadósra sikeredett, száj nem maradt 

éhesen. Húsleves májgaluskával (a különcöknek fokhagyma 

kr®mleves) volt az elsŖ fog§s, ezt kºvette gordon bleu+roston s¿lt 

pulykamell+sültkrumpli+rizs+vajas párolt zöldség, desszertként pedig 

fagylaltot, 

somlói galuskát 

vagy Gundel 

palacsintát 

lehetett 

v§lasztani. A zenei al§fest®srŖl k®t zen®sz gondoskodott. 

Annak ellen®re, hogy GyŖr nem borvid®k, a kiad·s 

vacsora utáni közös énekelgetés, nevetés a jó hangulatról 

tanúskodott. 

Éjszaka közös buliba indultunk a szállás 

kºzel®ben l®vŖ sz·rakoz·helyre. B§r a koll®gist§k egy 

r®sze ¼tkºzben elakadt (viszont Ŗk Ăbar§tokatò szereztek 

a rendŖrs®gn®l, ®s kider²tett®k, mennyit eszik a rendŖrs®gi 

Lada Niva városban), az éjszaka mindenkinek kellemesen 

telt el. 

Vas§rnap d®lelŖttre kºzºs s®t§l§s ®s m¼zeuml§togat§s volt eltervezve, azonban ezen programok 

fakultat²vv§ t®tele nem tett j·t a l§togatotts§gnak. A szervezŖkºn ®s egy-k®t gyŖrin k²v¿l csak Szacsa maradt. 

A táborból egy program azonban még hátra van. Feldolgozás alatt van a táborban készült videó 

felvétel. Amennyiben elkészül, mindenkit szeretettel várunk a vetítésre. 

Árpi, 2005. November  


